
 

Skolebestyrelsesmøde  
Mandag den 26. februar 2024 kl. 19.00-21.15 i det store mødelokale på kontoret 

 

Mødeleder: Inger-Lise Volsgaard Jakobsen 

Ordstyrer: Anja Cilius Jakobsen 

Forplejning: Astrid Møller Nielsen 

Referent: Pia Nielsen 

Deltagere:  

Forældrevalgte: Anja Cilius Jakobsen, Birgitte Brunse-Ottosen, Inger-Lise Volsgaard Jakobsen, Maria Rømer, 

Søren Niebuhr, Thomas Holmskov, Torben Ali 

Personalevalgte: Astrid Møller Nielsen, Bettina Laursen 

Suppleanter: Marie Møller, Morten Skov  

Ledelsesrepræsentanter: Skoleleder Pia Nielsen, Pædagogisk leder Susanne Hald Mortensen 

Elevråd: Birk Bonde Langelund, Sophia Victoria Dalsgaard Vilsen 

Afbud: Maria Rømer, Marie Møller, Birgitte Brunse-Ottosen, Birk Bonde Langelund, Sophia Victoria Dalsgaard Vilsen 

 

Referat 
 

1. 

 

Velkommen v. Inger-Lise 
19.00-19.05 

 

Inger-Lise spørger under punktet, om forældrerepræsentanter vil deltage i arbejdsgruppen omkring 

senere mødetid i Projektskolen, da arbejdsgruppen ellers ikke gennemføres i denne omgang.  

 

Under punktet er der fast mulighed for at bede om at få kommentarer tilføjet referatet fra forrige 

møde. 

 

  

Torben og Søren deltager i arbejdsgruppen omkring senere mødetid i Projektskolen. Jacob indkalder. 

 

Referat godkendt. 

 

2. Elevråd v. Birk og Sophia 
19.05-19.15 

 

Nyt fra elevrådet. 

 

  

Eleverne deltog ikke i mødet. 

 

3.  Årets tema: Fremtidens Skole v. Pia 

19.15-20.15 

 

Bestyrelsen fik sidste gang en status på, hvordan skolen arbejder med temaet lige nu. 

 

Bestyrelsen arbejder denne gang med en tilsvarende proces, hvor vi sammen reflekterer og formulerer 

antagelser om fremtiden, og hvordan antagelser kan sætte retning for skolens handlinger i næste trin i 

udviklingen af Fremtidens Skole.  

Processen skal inspirere og give sparring til skolens videre arbejde, og sikre at bestyrelsen og skolen er 

’sammen på rejsen’ omkring Vision 2035.  



 

  

Bestyrelsen gennemførte de processer, personalet har været igennem. 

Vi tilføjede bestyrelsens ’antagelser om fremtiden’ og placerede dem i kategorier. Disse tilføjes til 

medarbejdernes tilsvarende materiale, og skolens pædagogiske udvalg fortsætter arbejdet med at 

udfolde de forskellige antagelser om fremtiden.  

 

Et medlem af bestyrelsen forholdt sig kritisk til processen og mener, at det er en usystematisk tilgang 

på et for abstrakt grundlag. 

 

4. Kommunal proces omkring undersøgelse af, om flere elever kan gå i skole i deres 

lokalområde v. Pia 

20.15-20.30  

 

I uge 5 blev bestyrelsen og alle forældre i kommunen informeret om, at der politisk arbejdes på et 

forslag til, hvordan specialundervisningsområdet skal organiseres i Silkeborg Kommune fremover.  

Pia informerer om, hvad der sker på området lige nu, og hvordan det umiddelbart kan forstås i 

Buskelundskolens lokale kontekst.  

Der bliver en formel høringsproces i bestyrelsen i løbet af foråret.  

 

Bilag. Se opslag på Aula fra 30.01. 

 

  

Pia præsenterede processen for det kommunale arbejde.  

I marts kommer der materiale ud, som vi kan arbejde med på marts- eller aprilmødet, og på maj-

mødet skal bestyrelsen lave et høringssvar. Den politiske beslutning træffes i juni.  

 

Bestyrelsen drøftede de umiddelbare indtryk. Vi har en opmærksomhed på, hvordan en eventuel ny 

organisering af området kan indgå meningsfuldt i Buskelundskolens måde at drive skole på.  

 

5. Ny forretningsorden v. Inger-Lise 

20.30-20.35 

  

Inger-Lise har som aftalt på januarmødet nu indarbejdet justeringer i forretningsorden for 

Buskelundskolens skolebestyrelse. 

Hvis der ikke er yderligere forslag til justeringer, godkendes forretningsorden på mødet.  

 

Bilag: Forslag til forretningsorden Version 2. Se eventuelt også besked fra Inger-Lise på Aula 09.02. 

 

  

Inger-Lise har tilrettet forretningsordenen.  

Forslaget blev godkendt og er nu gældende. Det ligger fremover på skolens hjemmeside.  

 

6. Budget 2024 v. Pia 

20.35-20.55 

 

Budgetmaterialet blev gennemgået på januarmødet.  

Bestyrelsen ønskede indarbejdet i budgettet, at det fulde beløb blev udnyttet, sådan at prognosetallet 

for juni 2025 går i 0, ved at forhøje beløbet for Øvrig Drift.  

 

Pia fremlægger et tilpasset budget på mødet. 

Bestyrelsen drøfter eventuelle justeringer og godkender herefter budgettet.  

 

  



 

Pia fremlagde et tilpasset budget.  

Bestyrelsen havde ønsket at budgettet til Øvrig Drift blev forhøjet med 55.000. 

Bestyrelsen godkendte budgettet med tilføjelsen.  

 

7. Orientering fra skolen v. Pia  
20.55-21.05 

 

Blandt andet – 

• Personale: Fratrædelser og ansættelser 

• Skoleudviklingssamtale med forvaltningen  

• Næste fællesdag på skolen: Trivselsdagen 1. marts 

• Fældning af træer ved boldbanerne 

• Indskrivningstal for kommende 0. årgang 

• Anbefalinger fra ministeriet omkring skærmbrug 

 

  

Personale: Fratrædelser og ansættelser 

Der er ansat en musiklærer i Lilleskolen. Desuden en pædagog i Lilleskolen.  

 

Skoleudviklingssamtalen 

Skolens lederteam er årligt til den kommunale skoleudviklingssamtale med sektionslederen. Det er 

Silkeborg Kommunes udmøntning af lovgivningen omkring sikring af kvalitet i folkeskolerne. 

Der udarbejdes i marts måned et aftalenotat for hver skole, som lægges på skolens hjemmeside.  

Ved samtalen drøftes også skolens centrale data. Bestyrelsen vil gerne på et møde have præsenteret 

disse data til orientering.  

 

Trivselsdagen 1. marts 

Trivselsdagen er en tradition, som også er national. Den afholdes på Buskelundskolen som en dag på 

tværs af afdelingerne, hvor hjemmegrupperne er sammen på langs.  

 

Fældning af træer ved boldbanen 

Træerne hører ikke til skolens matrikel, så beslutningen om fældning er i en anden kommunal 

afdeling. Begrundelsen for træfældningen er sikkerhed for børn og brugere af banerne, og der bliver 

plantet nyt, som passer bedre til forholdene. Forældre er orienteret i opslag på Aula. 

 

Indskrivningstal 

Indskrivningen er afsluttet, og der ser ud til at blive omkring 50 børn i vores kommende 0. årgang.  

 

Anbefaling om skærmbrug i folkeskolen, udsendt af ministeriet 

Skolen kigger nærmere på, om Buskelundskolens praksis er anderledes end anbefalingerne. Vi har lige 

nu en retningslinje for mobiltelefoner, smartwatches, tablet, computere, som ligger på skolens 

hjemmeside. Retningslinjerne er godkendt af skolebestyrelsen.  

 

8.  Eventuelt 
21.05-21.15 

 

  

Skole-hjem-samtaler 

Der blev spurgt til formen på samtalerne, og hvordan de bliver oplevet af andre forældre. 

Tiden til samtalerne kan af nogle forældre opleves som for kort, når formen er sådan, at eleverne 

fremlægger som en del af samtalen.  

Desuden blev der spurgt til, hvordan forældrene oplever placeringen af samtalerne. Vi har i år i 

Storeskolen og Projektskolen placeret skole-hjem-samtalerne som en del af skoletiden for eleverne. Vi 

evaluerer på placeringen inden vi planlægger det kommende skoleår. 

Bestyrelsen ønsker at et punkt om skole-hjem-samtalerne kommer på et kommende bestyrelsesmøde.  



 

 

Afdelingsfester 

Invitationen til Projektskolens afdelingsfest kom sent til forældrene. Forældrene vil genre hjælpe med 

det der ønskes, men det er svært, hvis man får beskeden for sent. Projektskolens team orienteres om 

denne feedback.  

 

 Næste møde 

  

Torsdag 14.03. (19.00-21.15) 

• Hvem har forplejning med næste gang? Maria Rømer 

• Hvem er ordstyrer næste gang? Morten Skov 

 

 


